



Bing Liu

刘兵

Bing Liu, Professor, Doctoral Supervisor, in Department of History of Science, School of Humanities, Tsinghua University; Head of Art & Technology Research Centre, Beijing Institute of Graphic Communication. China Association for Science and Technology-Director of the Science and Technology Communication and Popularisation Research Centre of Tsinghua University, Executive Director of the Chinese Society for the History of Science and Technology, Director of the Gender and Scientific Research Professional Committee. The research fields are the history of science, scientific communication, STS, science education, etc. There are 14 monographs such as ‘Science in Kleo’s Eyes’ , 18 personal anthology such as ‘Liu Bing’s Self-Selected Collection’ , 6 popular science works such as ‘History of Superconductivity’ , 9 translations such as ‘The dilemma of the righteous’ , editor-in-chief of the ‘Biography Series of Master of Science’ , more than 340 academic papers, and other newspaper articles. More than 600 articles.

刘兵，清华大学人文学院科学史系教授、博士生导师，北京印刷学院艺术与科技中心主任。中国科协 - 清华大学科学技术传播与普及研究中心主任，中国科学技术史学会常务理事，性别与科学研究专业委员会主任。研究领域为科学史、科学传播、STS、科学教育等。出版有《克丽奥眼中的科学》等 14 种专著，《刘兵自选集》等 18 种个人文集，《超导史话》等 6 种科普著作，《正直者的困境》等 9 种译著，主编《科学大师传记丛书》等多套丛书，发表学术论文 340 余篇，其他报刊文章 600 余篇。